
Únor
…když píšu tento úvodník, lednové vládě už zbývá jen pár dní 
a já si přeji, abychom do dalšího měsíce vklouzli třeba na brus-
lích, lyžích či na saních. Aby zimní radovánky byly, aby mráz 
očistil a závěj sněhu nechala odpočívat vše, co si v přírodě od-
počinek zaslouží. A aby Ti, kteří se celé měsíce těšili, že vyvětrají 
své sportovní výbavy, aby se vylyžovali, vybruslili a vydováděli 
do sytosti a do zásoby. 
Tento zimní měsíc si ale také můžeme rozsvítit společensky,  
a to plesem, oslavou sv. Valentýna, a nebo můžeme vyrazit na 
vyhlášenou Matějskou pouť. To všechno a jistě mnohem více 
může únor nabídnout. 
Musím se ale přiznat, že i když jsem veliká milovnice zimy,  
i mně někdy připadá tento čas dost šedivý a bezvýchodný, 
dlouhý, až nekonečný. 
Ale možná to tak má být. I my si zasloužíme zklidnění, jenom 
jsme tuto dovednost zapomněli. Ona troška toho vnitřního bá-
dání a filozofování neuškodí, teď je na to nejlepší čas. 
Nedávno jsem zaznamenala článek o lidech, kteří trpí samo-
mluvou. Musela jsem se smát, protože forma mého postižení 
je v tom případě totální. Trpím totiž tak nějak všeobecnou mlu-
vou, neb promlouvám ke zvířatům a radím se s nimi v rámci 
možností o důležitých rodinných i domácích provozních záleži-
tostech, mluvím na květiny, občas jim prozpěvuji a příležitost-
ně se pokusím i o recitaci, také je chválím(prý jim to prospívá), 
promlouvám k artefaktům jak doma, tak na zahradě, v létě,  
v zimě, mluvím k autu, pračce, někdy se zlobím na lednici, když 
mě nechá ve štychu a nenabídne potřebnou potravinu. A mlu-
vím sama se sebou a k sobě, pochválím se, peskuji se a spílám 
si, někdy se směji sama se sebou a hlavně sobě. Je to očistné  
a povzbuzující promluvit si s člověkem, který je neustále při 
ruce, naslouchá, je inteligentní a tolik Vám rozumí          . Dopo-
ručuji dopřávat si tyto rozhovory, co hrdlo ráčí. A přeji Vám, ať 
únorové dny nejsou úmorné, ať je přežijeme ve zdraví fyzickém  
i psychickém …a nebojte, jaro nás dřív a nebo později jistojistě 
dostihne.

Galina Žílová
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ZPRÁVY Z RADNICE
Zimní údržba místních komunikací

Zimní údržba městských komunikací a chodníků je vel-
mi důležitá pro bezpečnost obyvatel a návštěvníků měs-
ta Olešnice. Od 1. 11. do 31. 3., tedy v zimním období, 
provádí pracovníci města údržbu místních komunikací  
a chodníků dle „Plánu zimní údržby místních komunikací  
a chodníků v Olešnici“ schváleného radou města v prosinci 2019. 
Tímto plánem, který je k nahlédnutí na úřední desce města, je 
stanoven způsob a pořadí, v jakém je ve městě prováděno odklí-
zení sněhu a posyp inertním materiálem. V zimním období drží 
pracovníci údržby také pohotovost, aby mohli, v případě nutnos-
ti, dodržet stanovené limity zmírňování tzv. závad ve sjízdnosti  
a schůdnosti místních komunikací. Tyto lhůty jsou od 4 do 48h 
od spadu sněhu, resp. vzniku náledí/ledovky, dle důležitosti  
a potřeby sjízdnosti/schůdnosti místních komunikací (viz plán 
zimní údržby). 
Zimní údržba je prováděna primárně pomocí mechanizace, 
kterou město Olešnice postupně rozšiřuje a která byla tuto 
zimní sezonu již mnohokrát v akci. Kam se technika nedostane, 
nastoupí pracovníci města s hrably a lopatami. 
Ačkoliv se, zejména při mimořádných sněhových srážkách, 
nebo mimořádně silném náledí, či ledovce, pracovníci prak-
ticky nezastaví, není možné ošetřit najednou všechny plochy. 
Proto je na místě jistá dávka trpělivosti a pochopení. Věřte, že 
naši pracovníci dělají maximum. 

Máte-li jakékoliv dotazy, podněty či připomínky k zimní údržbě, 
sdělte nám je prosím mailem na adresu technik@olesnice.cz, 
případně telefonicky na čísle 775 298 412. Věcné připomínky 
určitě nezapadnou a bude s nimi dále pracováno, abychom 
společně s Vámi, spoluobčany, zimní údržbu našich komunika-
cí a chodníků neustále zlepšovali.
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Veselská a Křtěnovská, aby město v případě dostatku finanč-
ních prostředků mohlo tyto stavby začít v budoucnu realizovat.
Rada města plánuje nákup nové dětské skluzavky a skokan-
ského můstku na koupaliště. Město se chystá zahájit kroky  
k vybudování parkovacích míst na vybraných místech po Oleš-
nici a zpomalovacích prvků dopravy na kritických místech  
u školy, školky a Moravské straně.  
Na zahradě mateřské školy bude vybudován nový altán pro 
děti pro jejich venkovní aktivity, aby bylo možné se schovat 
před sluncem a deštěm. Dále je plánována oprava a moderni-
zace dětských hřišť, například na ulici Klimentka a úprava pro-
storu před památníkem u školy.
Protože ke konci roku 2023 byly realizovány pozemkové úpra-
vy v západní části katastrálního území Olešnice na Moravě  
a všechny dotčené pozemky byly přečíslovány, je vhodné za-
hájit proces tvorby nového územního plánu. Již v lednu byly 
zahájeny nutné administrativní kroky, které povedou k dalším 
tak, aby bylo možné oslovit projekční firmu a začít tvořit nový 
územní plán v souladu s požadavky odboru územního pláno-
vání stavebního úřadu Boskovice.
Výčet investice není kompletní a rozhodně lze očekávat, že  
v průběhu roku přibydou další drobné investice, a to ať již vy-
nucené (opravy atd.) či nevynucené. Výše uvedené investice 
jsou plánované a jak se lidově říká, plány jsou od toho, aby se 
neplnily. To ostatně již zaznělo v úvodu tohoto článku. Snahou 
rady města je, aby ale v co největší míře byly tyto plány reali-
zovány.

Piskačův sad

Zastupitelstvo města na svém 10. zasedání dne 16. 1. 2024 
schválilo nový záměr prodeje pozemků v Piskačově sadu  
z důvodu nabytí právní moci jednoduché pozemkové úpravy 
na části katastrálního území Olešnice na Moravě a s tím spoje-
né přečíslování řešených parcel. Tato již 3. etapa prodeje bude 
probíhat do 16. 1. 2025. Podmínky tohoto úmyslu prodeje 
zůstávají stejné jako v předchozích dvou záměrech prodeje. 
Město Olešnice momentálně nabízí k prodeji 14 zasíťovaných 
pozemků určených k výstavbě rodinných domů. Výměra nabí-
zených stavebních pozemků je v rozmezí od 650 m2  do 1 000 m2   
a v ceně od 1 500 000 Kč do 2 150 000 Kč. Podrobnos-
ti k podmínkám prodeje naleznete na webových stránkách  
https://piskacuvsad.olesnice.cz/ a na úřední desce městského 
úřadu Olešnice.

Investiční akce

Plán investic na rok 2024

Rada města při návrhu rozpočtu na rok 2024 počítala nejen  
s údržbou majetku města, ale i s investicemi. Protože rozpo-
čet je finanční plán, tak i plánované investice jsou plánem,  
a ne vždy se je podaří realizovat. Důvodem mohou být tech-
nologické či administrativní překážky. V tomto článku zmíní-
me některé významné investice, na kterých město intenzivně 
pracuje. A protože město schválilo rozpočet na rok 2024 již na 
konci předcházejícího roku a město není nuceno hospodařit  
v režimu rozpočtového provizoria, které umožňuje financovat 
pouze mandatorní výdaje, tak některé investice již byly dokon-
ce realizovány.
První důležitou investicí města v roce 2024 byla koupě pozem-
ku p. č. 3045 v k. ú. Olešnice na Moravě o výměře 1 663 m2 

za cenu stanovenou znaleckým posudkem ve výši 137 480 Kč. 
Jedná se o pozemek, na kterém se nachází vodojem na Ostré 
Horce. Vodojem byl v minulosti vybudován na soukromém po-
zemku a nyní po ukončení pozemkových úprav v Olešnici bylo 
možné pozemek od vlastníka koupit a to díky vstřícnosti maji-
tele pozemku a dohody, kterou předchozí vedení města kou-
pi již předjednalo. Koupi pozemku zastupitelé města schválili 
na svém zasedání dne 16. 1. 2024. Tato investice byla důležitá  
z hlediska dostupnosti k vodojemu a zajištění jeho chodu.
Významné investice města v roce 2024 budou směřovat do 
projektů na vodovodním řadu, kanalizačním řadu a čistírně 
odpadních vod. To jsou investice, které nejsou na první pohled 
vidět, ale strategicky jsou to velice důležité investice do základ-
ní technické infrastruktury, která je v případě Olešnice nejen ve 
vlastnictví města, ale město je jejich provozovatelem. Ale bez 
vody prostě žít nejde, proto rada města věnuje patřičnou po-
zornost na obnovu této základní technické infrastruktury.
V průběhu opravy silnice od křižovatky na náměstí po konec 
města směrem na Trpín , kterou bude provádět Správa a údrž-
ba silnic JmK, bude na ulici Trpínská vyměněn vodovod s pří-
pojkami a plánuje se i obnova části kanalizace a kanalizačních 
přípojek, zejména v části ulice Trpínská.  Kromě zmíněné ob-
novy vodovodu bude provedena výměna měřícího zařízení na 
vodovodu pro mlékárnu, která je největším odběratelem vody 
v Olešnici a bude realizováno odkalení vodovodu. 
V současné době jsou zpracovávány projektové dokumenta-
ce na vybudování šachet k měření množství a kvality odpadní 
vody v reálném čase u průmyslových znečišťovatelů. Ty budou 
vybaveny technologiemi umožňujícími zastavení odběru od-
padní vody v případě porušení limitů uvedených ve smlouvách. 
Po zpracování projektů by měly být šachty vybudovány ještě  
v tomto roce. Dále budou zpracovány projekty na modernizaci 
a automatizaci čistírny odpadních vod a navržená řešení bu-
dou postupně implementována v tomto a následujících letech. 
Při modernizaci čistírny je počítáno s opravou střechy a přípra-
vou na fotovoltaiku. Vyrobená elektřina pomocí fotovoltaiky 
bude sloužit v čistírně pro napájení strojního vybavení čistírny. 
Díky této investici město významně ušetří na provozu čistírny.   
Do nově zrekonstruovaného kulturního domu budou nakou-
peny nové židle a stoly, které tak doplní celkový modernizo-
vaný interiér. Jelikož původní židle a stoly nejsou v nejhorším 
stavu, město si je ponechá pro jiná využití, zejména pro akce 
jako svatby na zahradě KD.
V roce 2024 bude pokračovat rekonstrukce silnic a chodníků 
ve městě. Celková částka vyčleněná na tyto opravy je 3 mil. 
Kč. Bude pokračovat oprava výtluků v silnici, popřípadě bude 
přistoupeno k opravě delších úseků. Dále budou opravovány 
propadlé kanály či poklopy. Po instalaci elektrického vedení do 
země (do chodníku) v ulici V Lukách, které bude realizováno 
provozovatelem elektrické sítě, proběhne rekonstrukce chod-
níku od křižovatky u koupaliště po „Ptáčkárnu“. Dojde také  
k předláždění kamenného chodníku před katolickou farou.
Dále budou zpracovány projekty na výstavbu chodníků na ulici 



děl, byla umístěná ve škole a knihovní-
kem byl učitel Frant. Fiala. V roce 1923 
byla knihovna přestěhována na radnici  
a kolem roku 1948 se o ni staral zdejší 
učitel Arnošt Mareček. Od roku 1963 na-
stala doba stěhování do loutkového sálu 
Sokolovny, do domu 117 na náměstí, do 
Osvětové besedy nynější Orlovny, do 
bývalého domu Fialova 122, do bývalé 
mateřské školky v Cihelně, do kulturního 
domu a naposledy v roce 2009 do nyněj-
ších prostor na náměstí číslo 25. 
Čtenáři si jistě vzpomenou na jména 
knihovníků, kterými byli Olga Svobodo-
vá (do roku 1967), Čeněk Sychra nebo 
Ludmila Palendalová (do roku 1983), 
za jejíhož působení chodilo do knihov-
ny 430 čtenářů!!, což bylo nejvíce za 
všechna období. Dále byly knihovnice-
mi Zdena Pavlová, později provdaná 
Miholová z Drnovic,  Radka Banyaová  
z Kunštátu, Irena Pelzová a Marie Ci-
bulková, která spravovala 13 761 titulů,  
z toho 3 812 naučné literatury pro dospě-
lé a 758 pro děti. Do knihovny chodilo asi 
900 návštěvníků ročně.

Stav knihovního fondu ke 31. 12. 2023 byl 
13 548 knihovních jednotek, z toho nauč-
né literatury 3 562. Do knihovny přibylo 
373 nových titulů, z toho bylo 39 darů. 
Mezi nové knihy nakoupené za 55 598 Kč 
patří 216 beletrie pro dospělé, 108 belet-
rie pro mládež, 36 naučné literatury pro 
dospělé a zbytek naučné pro děti. Knihy 
jsou ve volném výběru knihovny až na  
1 148 titulů, které jsou uložené v depo-
zitu.
Do knihovny bylo zaregistrováno celkem 
181 čtenářů, z tohoto počtu bylo 142 žen. 
154 čtenářů mělo trvalý pobyt v Olešni-
ci. Dětí do 15 let bylo registrovaných 57. 
Nejpočetnější skupinu tvoří čtenáři mezi 
40-49 lety, kterých bylo 24. 
Knihovnu navštívilo celkem 2 118 ná-
vštěvníků a nejčastěji chodili čtenáři do 
knihovny v úterý mezi 13 a 15 hodinou 
(349 za rok). 38 knihovnických besed se 
zúčastnilo 799 dětí.
Za rok 2023 bylo realizováno 3 703 výpůj-
ček, nejvíce se půjčovala beletrie pro do-
spělé 2 123 a beletrie pro děti 783. Z 15 
druhů odebíraných periodik bylo půjče-
no 373. Knih vypůjčených a dovezených 
z VF Boskovice bylo 511.
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Matrika

Narození 

Jan Tomáš Chocenský   

Ať roste ve zdraví k radosti rodičů!

Naši jubilanti :(70,75,80,85,86, 87, 88, 
89, 90 roků a více)

František Vojta
Vladimír Neumann

Miloš Švanda
Milada Žilová
Pavel Blaha

Josef Strouhal
Danuše Vašíčková

Jiří Unčovský

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví, 
hodně spokojenosti a radosti!

Smaragdová svatba
-

55 let společného života

Miriam a Emil Schusterovi

Diamantová svatba
 - 

60 let společného života

Jiřina a František Hamerských

Ať i další roky prožijí ve zdraví a pohodě!

Úmrtí 

Lubomír Havel, 64 let

Pozůstalým vyslovujeme upřímnou 
soustrast.

KNIHOVNA

Knihovnické statistiky
V rámci všech oslav a vzpomínko-
vých akcí, které jsme v uplynulém 
roce prožívali, je také potřeba při-
pomenout 170 let od první zmín-
ky o založení knihovny. "Když se  
v roce 1853 rozcházel krejčovský cech, 
věnoval značnou peněžní částku na po-
řízení obecní knihovny. Od roku 1861 
konaly se v Olešnici pravidelné zim-
ní tak zvané "Slovanské besedy", na 
nichž se předčítalo z různých poučných  
a zábavných knih, přednášely se básně  
a zpívaly národní písně. Z těchto Slovan-
ských besed pak vznikly dva spolky, a sice 
čtenářský a zpěvácký. Předsedou čtenář-
ského spolku byl Hynek Puchar, obchodník 
z domu číslo 95 v Olešnici. Spolek také pe-
čoval o obecní knihovnu. Roku 1861 věno-
vala obec na rozšíření obecní knihovny 60 
zlatých. Knihovna byla umístěna na faře  
a místní kaplani knihy půjčovali." Tolik 
citace z díla  Josefa Višinky Dějiny měs-
tečka Olešnice.
 Obecní knihovna čítala v roce 1920 347 

Knihovna má webové stránky www.
olesnice.knihovna.cz, které měly 45 434 
návštěv-přístupů a tam se také můžete 
dočíst více o knižních novinkách nebo 
zapojení knihovny do různých projektů. 
Však se přijďte do knihovny podívat a pří-
padně se zaregistrovat. Dospělí platí za 
rok 50 Kč, děti jen 20 Kč.

knihovnice

Tříkrálová sbírka

Tradiční Tříkrálová sbírka a s ní spojené 
obcházení domů třemi dětmi - králi -  
s dospělým doprovodem se uskutečnila  
v neděli 7. ledna. Někde se děti nedoz-
vonily, ale kde jim otevřeli, tam se setkali 
s pozitivní náladou a po zazpívání kole-
dy i příspěvkem do pokladničky. Vybra-
ná částka činila 62 788 Kč, za což všem 
dárcům jménem města, farnosti i Charity 
děkujeme.

KULTURA 

ZUŠ se vrací „domů“
Téměř před dvěma lety se část kultur-
ního domu, která sloužila jako pobočka 
ZUŠ Letovice v Olešnici, stala domovem 
ukrajinských občanů, kteří uprchli před 
válkou. Našli tu bezpečí a zázemí. Ná-
hradní prostory pro výuku hry na nástroj 
a hudební teorii byly vyčleněny v ZŠ Oleš-
nice. Organizačně toto řešení bylo provi-
zorní, a proto po odchodu ubytovaných 
a po ukončení velké rekonstrukce KD se 
veškerá výuka vrací na místo svého půso-
biště, do prostor kulturního domu. Půso-
bení celé pobočky pod jednou střechou 
je velikou výhodou pro všechny vyučující 
i žáky. My děkujeme za vstřícnost vede-
ní města a urychlení přesunu této výuky 
na místo už od II. pololetí.  Tyto prostory 
tak budou každý den žít společenským  
a kulturním  životem všech dětí, které 
jsou žáky ZUŠ Letovice. A dobrou zprá-
vou je, že i naše pobočka se od II. polole-
tí stává čtyřoborovou, jsou tedy pokryty 
požadavky na rozvoj hudebního, taneční-
ho, výtvarného a nově i literárně drama-
tického nadání našich dětí. 
Žáci i učitelé se těší, že Vás brzy pozvou 
na další kulturní událost, koncertík, kon-
cert, výstavu či jiné představení, na kte-
rých už pilně pracujeme. 
Děkujeme všem za přízeň. 

Za ZUŠ Letovice, pob.Olešnice, G.Žílová



MAŠKARNÍ nePLES

Spolek přátel piva si vás dovoluje pozvat v sobotu 17. února od 
20 hodin do kulturního domu na MAŠKARNÍ nePLES. Proč ne-
PLES? Protože to nebude klasický ples!       Masky jsou více než 
doporučené! Pokud byste ale náhodou nic nevymysleli, bude 
stačit i společenský oděv.     
Do půlnoci nás bude provázet DELUXE BAND. Po půlnoci se 
můžete těšit na osvědčenou afterparty s DJ Tarockem. Jako tra-
dičně jsme si pro vás připravili bohatou tombolu, jako hlavní 
cena bude obří televize, na baru spousta výběrového alkoho-
lu, míchané drinky či pivní speciály. O jídlo se pak letos posta-
rá tým z hotelu Závrší. Vstupenky jsou v předprodeji v Obuvi  
u paní Musilové. Více na fb.com/spolekpratelpiva nebo na 
www.spolekpratelpiva.cz.

Nový zvon v kostelní věži kostela sv. Vavřince – zvon sv. 
Václav

Historie a osudy kostelních zvonů obecně jsou dosti dramatic-
ké. Využívaly se totiž nejen ke zvonění, jako pozvání k modlitbě, 
ke mši svaté apod., tedy k mírumilovným a bohulibým účelům, 
ale v době válek se rekvírovaly jako materiál k válečným úče-
lům, tedy k účelům přesně opačným.
Stejně tak olešnické zvony – zabaveny byly v první i druhé 
světové válce. Po válečném běsnění se opět lidem z Olešnice 
podařilo shromáždit peníze a zvony pořídit /podrobněji se mů-
žete o historii zvonů města Olešnice dočíst ve farním Zpravo-
daji z března 2021, je dostupný v archívu webových stránek 
olešnické farnosti/.
V olešnickém kostele sv. Vavřince máme od roku 1962 poříze-
ny dva velké zvony (Panna Maria a sv. Josef). Stále je zde neob-
sazené místo na zvon hlavní, zvon sv. Václava, který tu byl před 
první světovou válkou a měl by doplňovat harmonii zvonění 
dvou velkých zvonů.
Farnost Olešnice „šetří“ na tento nový zvon, tedy na Václava, 
od roku 2021. Peníze se získávají ze sbírek, prodejních akcí 
(víno) a dalších benefičních akcí. Naposledy to byl koncert oleš-
nické cimbálovky v prosinci 2023, na jehož organizaci a darech 
se podíleli lidé z celé Olešnice.
Za veškerou pomoc a přispění na zvony patří všem veliký dík.
„Na bankovním účtu určeném na zvon máme momentálně  
1 200 000 Kč,“ říká olešnický pan farář Tomáš Šíma. „Zvon by-
chom chtěli letos na podzim na svátek svatého Václava insta-
lovat do kostelní věže. Jistě to bude pro celé město důležitá 

událost a všechny na tuto akci srdečně zvu.
Během roku bychom chtěli veřejnost informovat o tom, jak vše 
pokračuje – v současné době je zvon objednán ve Zvonařství 
P. R. Manouška v Praze 5 Zbraslavi. Otec pana Manouška nám 
zhotovil v roce 1962 dva velké zvony.
Na velikonoční neděli 31. března bychom chtěli umožnit vstup 
do věže, aby se lidé mohli podívat na zvony současné. Upozor-
ňuji ale, že to bude akce pro zdatné, protože přístup na věž je 
hodně strmý a mohl by být nebezpečný.“
Proč tedy další zvon? Má v dnešní moderní době ještě nějaký 
význam?
Všimli jste si, že zvony zvoní 3x denně? Jsou součástí našich 
životů, kterou většinou ani nevnímáme. Navozují v nás pocit 
klidu, bezpečí a něčeho, co do života prostě patří. Jsou maje-
státní, zvukomalebné a sváteční. Jako kdyby posílaly naše pros-
by, přání a modlitby přímo do nebe.

„Zvony jsou součástí naší křesťanské kultury od nepaměti. Pra-
videlné zvonění vede lidi k modlitbě či zamyšlení, zvou nás pře-
devším na mši svatou, oznamují události radostné či bolestné. 
Jsou symbolem Velikonoc, když nejdříve utichají na památku 
utrpení a smrti Spasitele a o slavnosti Zmrtvýchvstání Krista 
oznamují velikonoční radost,“ vysvětluje T. Šíma.
Doufejme, že se celý projekt zdárně uskuteční a po dlouhé od-
mlce budou v kostelní věži zvonit tři velké zvony, tak jak byl 
původní záměr.

J. Trmačová

Olešnické statistiky

K 1. 1. 2024 žilo v Olešnici celkem 1610 občanů. V uplynulém 
roce se narodilo 13 dětí (5 holek, 8 kluků), zemřelo 18 spo-
luobčanů ( 9 žen, 9 mužů). Do města se přistěhovalo 22 osob  
a odstěhovalo se 39. Novomanželé u nás uzavřeli 5 sňatků -  
1 v kostele sv. Vavřince, 1 na radnici a 3 na jiném vhodném 
místě matričního obvodu.

ŠKOLSTVÍ

Hurá na kluziště!
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Dále bych chtěl poděkovat sponzorům, kteří ať už větší nebo 
menší měrou přispěli a bez jejichž zapřičinění bychom turnaj 
nemohli uspořádat :
Orel Olešnice, Město Olešnice, KPK - Pavel Krejčí, Agroservis 
Olešnice, Uniman English, VSP group, Řeznictví - uzenářství 
Šutera František, Marcel Ondra, Keramika Petr Jílek, David 
Grim.
 

Za pořadatele Jiří Kadlec.

Hubertská vycházka

Zima a krásné slunečné počasí nás doprovázely v neděli  
17. prosince na již tradiční zimní Hubertské procházce, kterou 
nás provedl člen řádu sv. Huberta Petr Ryzí. Skupina dětí spolu  
s rodiči se setkala před hasičskou zbrojnicí a jejich cílem bylo 
projít cestu, při níž nalézaly zvířátka a pohádkové postavy  
a určovaly jim domečky. Ale pravým smyslem procházky bylo 
se společně sejít v předvánočním čase, projít se krásnou zimní 
přírodou a zvířátkům do krmelce donést něco k snědku.  

Tato procházka může být inspirací pro další putování po na-
šem okolí. Můžeme nalézat další krmelce a do nich přidat zví-
řátkům něco na přilepšenou. Ovšem ne všechno jídlo je pro 
zvířata vhodné. Ideální stravou pro lesní zvěř je seno, sláma 
nebo sušené byliny. Vhodné jsou i kukuřice, oves, hrách a ža-
ludy (jen v omezeném množství). Opravdovou pochoutkou 
jsou ovoce a zelenina. Takže na procházku si třeba přibalte 
mrkev, brambory, řepu, hrušky, jablka, meruňky, švestky. 

Pokud vezmete s sebou pečivo, nic nepokazíte, ale pro ně platí 
určitá pravidla. Pečivo podávejte zvířatům vždy řádně vysuše-
né, nesolené, nekmínované, bez náplní a nikdy plesnivé! Peči-
vem zvěř krmte, až když jsou opravdu tuhé mrazy. V případě 
oblevy by do sebe totiž pečivo mohlo vsáknout vlhkost, což by 
zvěři způsobilo trávicí potíže, které vedou k vyčerpání organi-
smu a následnému úmrtí.  
Myslivosti zdar!

Zima sněhovou nadílkou šetří a tak jsme si rado-
vánek na sněhu příliš neužili. O to více jsme uvíta-
li, že díky mrazivým dnům město Olešnice dětem při-
chystalo ledové kluziště. A proto jsme hned v pátek  
s dětmi ze ŠD v počtu 31 dětí vyrazili na led. Pro některé děti to 
byla premiéra, protože na bruslích stály poprvé. Přes nespočet 
karambolů a naražených zadečků byly děti trpělivé a šťastné  
z dílčích úspěchů a pokroků. Pokud nám paní Zima bude naklo-
něna a mráz vydrží, bude naše bruslící sezóna se školní druži-
nou každodenně pokračovat. Děkujeme rodičům za to, že děti 
vybavili přilbami, aby případné karamboly byly bezpečnější.

Jana Ondriková

SPORT

Vánoční turnaj ve stolním tenise.

Dne 16. 12. 2023 uspořádal Klub stolního tenisu Orel Olešnice 
18. ročník Vánočního turnaje ve stolním tenise.
Turnaje se zúčastnilo celkem 19 hráčů, z toho 4 děti, 6 žen  
a 9 mužů.
V kategorii děti se umístily na 1. místě: Martin Čípek, 2. místo: 
Antonín Procházka, 3. místo: Bára Procházková a 4. místo: Jo-
sef Palinek.
V kategorii ženy -1. místo: Daniela Rajsnerová, 2. místo: Anna 
Killerová, 3. místo : Soňa Horníčková. 
V kategorii muži -1. místo: Martin Čípek, 2. místo: Stanislav Mi-
luška, 3. místo: David Andrle
V závěrečných smíšených čtyřhrách bez rozdílu se umístili na 
1. místě: Martin Čípek - Gerhard Riedl, 2. místo: Martina Kille-
rová - Ludmila Riedlová, 3. místo: Soňa Horníčková - Miloslav 
Moravec
Turnaj měl dobrou úroveň a překonal naše očekávání, kdy 
jsme nevěděli, kolik hráčů si po prohlášení, že turnaj je určený 
jen pro nehráče z Olešnice a okolí, vůbec přijde. Tímto se však 
vyrovnala herní úroveň a k vidění tak alespoň byly vyrovnané 
zápasy. 
Také bych chtěl poděkovat všem zúčastněným hráčům za to, 
že si našli v této uspěchané době chvilku času na tento sport  
a přišli si ,,změřit síly“ s ostatními soupeři. Doufám, že se vám 
totéž podaří i v letošním roce a cestu k nám najdou i další hráči.
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Silvestrovský běh ve Velkém Tresném
Obecní úřad a SDH Velké Tresné každoročně pořádají velmi po-
pulární běžecký závod s úctyhodnou tradicí. Na přelomu roku se 
konal již 42. ročník a opět se jednalo o akci s jedinečnou rodin-
nou atmosférou. Obrátková silniční trasa měřící 10,3 km z horního 
konce Velkého Tresného na hlavní silnici s otočkou kolem nástup-
ního ostrůvku na olešnickém náměstí Míru sice není v konkurenci 
jiných závodů považována za velikou krásku, ale i letos přilákala 
vzhledem k dokonalé a pohodové organizaci 45 sportovců. 
Místo konání je jistým průsečíkem tří krajů a tak nabízí možnost 
pro unikátní setkání zkušených závodníků, je ideální příležitostí 
pro relaxaci po svátečním obžerství, vhodnou událostí pro rece-
si, různé sázky a předsevzetí. Velice potěšující je, že se letos na 
startovní čáru postavilo při 2°C a citelném větru i mnoho mladých 
běžců. Nejmladší z nich jedenáctiletý Jakub Dvořák v doprovodu 
svého táty zdolal úsek do Olešnice za 36:00, třináctiletá Victoria 
Šauerová pak celou distanci za 58:20. Na čele závodu se hned od 
úvodu pohyboval Tomáš Fliedr a stylem start-cíl se tento tradiční 
účastník a častý vítěz postaral o další triumf celkově i mezi muži 
nad 40 let s náskokem půl minuty na mladého Matěje Boštíka tak-
též z F-Bike Klub Sádek. Mezi ženami byla nejrychlejší Adéla Dvo-
řáková z Bystrého.
K důležité události došlo i za cílovou čarou při závěrečném po-
sezení před vyhlášením výsledků. Účastníci moravské ligy TFA  

v Olešnici dobře známého extrémně náročného překážkové-
ho závodu hasičů zařazují běh do své přípravy jako doplňko-
vý sport. Po doběhu přišli s myšlenkou propojení  „Silvestráku“  
s dobrovolnou sbírkou na jejich transparentní účet, zřízený za 
účelem podpory dětské onkologie v Brně. K akci se připojili  
i někteří další a krásnou částkou přispěli i organizátoři. To by se 
mohlo stát novou tradicí i na konci letošního roku, kdy v silves-
trovském dopoledni vystartují sportovci už ke čtyřicátému třetímu 
ročníku.

Muži do 40 let:
1. Matěj Boštík   F-Bike Klub Sádek               40:09
2. Michal Hofmann   Rovečné               42:51
3. Zdeněk Král  ML TFA               44:22

Muži nad 40 let:
1. Tomáš Fliedr  F-Bike Klub Sádek              39:40
2. Stanislav Široký  ABDK               40:48
3. Jan Macura  Horizont Kola Novák Blansko             44:06

Ženy:
1. Adéla Dvořáková  SK8 Slalom Polička              45:47
2. Zdeňka Komárková Olešnice               47:29
3.Andrea Krušinová  Letovice               49:59

Josef Weis; FOTO: František Novotný

RŮZNÉ
Územní plán města Olešnice
Po dvanácti letech se začíná zpracovávat nový územní plán města. 
Je to z důvodu aktualizace potřeb města a prověření stávajících 
ploch, zdali jsou stále aktuální a potřebné pro další rozvoj města. 
Při této příležitosti žádáme majitele parcel, kteří by chtěli změnu 
využití svého pozemku v katastru města Olešnice, aby podali ná-
vrh na městský úřad. Návrhy budou předány pořizovateli, který 
prověří možnosti změn. 

Nové vybavení JSDH Olešnice
I jednotka sboru dobrovolných hasičů měla letos Vánoce a to hned 
dvakrát.
Díky podpoře z programu Jihomoravského kraje, který je určen 
na podporu jednotek sborů dobrovolných hasičů z JmK pro rok 
2023, jsme mohli pořídit čtyři nové dýchací přístroje značky Drä-
ger. Nové přístroje nám byly dodány na konci měsíce listopadu  
a nahradily své téměř deset let staré předchůdce.
Velký dík patří Jihomoravskému kraji, který pravidelně podporuje 
jednotky napříč krajem a napomáhá tak k zachování akceschop-
nosti a modernizaci vybavení dobrovolných jednotek.

V závěru roku 2023 jsem naše vybavení ještě rozšířili o termovizní 
kameru Flir K2. Pořídit jsme ji mohli díky dotaci od Nadace Agro-
fert.
Kamera bude velkým pomocníkem při zdolávání požárů, protože 
nám poskytne rychlejší možnost vyhledávání skrytých ohnisek a to 
jak při požárech v budovách, tak i při lesních požárech. Další vel-
kou pomoc nám poskytne při pohybu v zakouřeném prostoru, kdy 
výrazně zjednoduší orientaci hasičů a vyhledání zraněných osob.
Oba tyto nákupy byly dofinancovány městem Olešnice jako zřizo-
vatelem jednotky, za což moc děkujeme.

Martin Novotný JSDH Olešnice

Oznámení lékařů
MUDr. Nechuta a MUDr. Zatloukal sdělují, že dle stanoviska MZČR 
č.j.mzdr 9001/2023-2/dzp ze dne 20. 6. 2023 je dle dané diagnózy 
povinen vypsat návrh na lázeňskou péči pacientovi INDIKUJÍCÍ lé-
kař - tedy většinou ortoped, revmatolog či psychiatr. 

Masáže
Provozuji masáže v Boskovicích, ale působím také jako mobilní 
masér, mohu dojet kamkoli.  

 Ing. Richard Černý
739 317 589 richard-cerny@seznam.cz

Odpady
Odvoz komunálního odpadu z popelnic probíhá každý lichý týden 
v úterý, to je 13. a 27. února. Sběr pytlovaného plastu od vašich 
domů se bude konat 21. února. 


